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Kritiserade 
schemaför-
ändringar i 
omsorgen
Nattpersonalen tvingas 
göra flera pass per månad 
efter nytt avtal: “Arbets-
glädjen försvinner mer 
och mer”

Första maj  
blir digitalt
Alingsåsvänstern ordnar 
digitalt förstamajfiran-
de med talare från hela 
landet. Upp till kamp på 
arbetarrörelsens hög-
tidsdag!

Allmännyttan 
är ej till salu
Nu försöker de andra 
partierna öppna upp för 
att sälja ut Alingsåshems 
lägenheter. Vänster-
partiet varnar nu för att 
hyrorna kan komma att 
höjas. 
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Rädda 
hyresrätterna – 
Alingsåshem 
är inte till salu 
Vänsterpartiet vill  
stoppa utförsäljning
Sid 2, 6-7

Nooshi  
Dadgostar 
om den viktiga 
framtidstron
sid  5

Sandro 
Scocco

Vänster partiets  nya 
chefsekonom

sid 4

1 maj 2021
– vår dag,  
vår framtid! 
Vänstern står stark med 
en politik som ser till  
att kraftiga satsningar  
görs på välfärden, 
äldreom sorgen och en 
grön omställning.  
Vänstern har förslagen 
på hur vi skapar jobb och 
trygghet för vanligt folk 
istället för skattesänk
ningar för de rikaste.  
Det är alla vi som bor i 
Sverige som tillsammans 
bygger Sverige starkare.

Den 1 maj samlas vi  
alltid på arbetarnas dag 
och tillsammans med  
Vänsterpartiet kräver vi  
rättvisa och solidaritet.

I år kan vi inte demon
strera tillsammans på 
gator och torg. Istället blir 
det ett livesänt första-
majfirande. Det blir  
musik, kultur och samtal 
med spännande gäster 
och tal av Vänster partiets 
nya partiledare Nooshi 
Dadgostar under parollen  
– Jobb, jämlikhet och 
framtidstro. 

Visa att du också firar  
1 maj genom att flagga 
rött från ditt fönster. 

11.45
1 maj live
på Vänsterpartiets  
Facebook-sida eller på  
vansterpartiet.se
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På grund av pandemin kan 
vi inte samlas Åmanska Par
ken på 1 maj som vi brukar. 
Istället ställer vi om och fi
rar årets 1 maj digitalt under 
parollen ”Jobb, jämlikhet och 
framtidstro”. 
Många tankar har väckts hos mig under pande-
min, slutsatsen jag alltid landar i är att ingenting 
förbättras utan att vi som 
bryr oss om Alingsås och 
Sverige visar det genom att 
agera på våra arbetsplatser, i 
våra bostadsområden och vår 
stad. Inför årets 1 maj är det 
en fråga som kräver särskild 
uppmärksamhet och hand-
ling: Hotet om utförsäljningar 
av Alingsåshems lägenheter.  

I mars beslutade nämligen 
samtliga partier i kommun-
fullmäktige, med undantag för Vänsterpartiet 
och kristdemokraterna, att Alingsåshem framö-
ver skall få sälja hundratals lägenheter till privata 
fastighetsföretag. Vi var det enda partiet som 
stod upp för att försvara hyresgästernas hem och 
Alingsås hyresrätter. Beslutet innebär att hund-
ratals lägenheter skall kunna säljas, utan debatt 
i kommunfullmäktige. De övriga partierna vill 

därmed slippa debatten och inte behöva ta ansvar 
för sina politiska beslut att sälja folks hem. Om 
politiker vill sälja människors hem, chockhöja 
hyrorna och öka kötiden för att få en lägenhet bör 
de ha modet att stå för det också. För det blir all-
tid konsekvenserna när allmännyttans lägenheter 
säljs. De som drabbas hårdast är unga, ensamstå-
ende föräldrar, pensionärer och hushåll med lägre 
inkomster. De som gynnas av beslutet? Privata 
fastighetsägare som vill göra vinst på Alingsås-
hems hyresgäster. 

Jag hoppas därför att du som läser det här, 
oavsett om du just nu bor hos Alingsåshem, i 
hyresrätt, bostadsrätt eller villa, väljer att agera 

för det som är rätt. Det är 
inte rätt att sälja männ-
iskors hem, det är inte 
rätt att sälja kommunens 
egendom till vinstdri-
vande riskkapitalister 
utan demokratiskt fattade 
beslut. Jag hoppas och 
tror att vi alingsåsare 
bryr oss om varandra 
och vår stad. Det kan du 

visa idag genom att engagera dig i kampen för att 
stoppa utförsäljningarna, oavsett om du just idag 
bor hos Alingsåshem. För tillsammans bygger 
skapar vi en stad vi tar hand om varandra och där 
alla har råd att bo. Inte bara de rikaste.

Marcus Wallin
Vice ordförande  

Vänsterpartiet  Alingsås

Bli medlem  
– du också! ☞

Vänsterpartiet Alingsås
Vänsterpartiet Alingsås
Norra Strömgatan 9 441 31 Alingsås
Hemsida: alingsas.vansterpartiet.se

E-post: alingsas@vansterpartiet.se
Facebook: www.facebook.com/valingsas
Instagram: @valingsas 

LEDARE

Maria Stern
– En skola för elevernas 
bästa! 
En äldreomsorg med högsta 
kvalitet! 
En sjukvård, där personalen 
har kraft och energi, att ge 
alla den bästa vården!

Första maj är en dag som symboliserar 
solidaritet och framtidstro.

Vad står det på ditt  
första maj-plakat?

FRÅGA 5

Emily Munter
– Vi vill ha sex! Vi vill ha 
sex! Vi vill ha sex timmars 
arbetsdag!

Christoffer Salander
– Bättre arbetsförhållande 
och löner inom vården – NU! 

Meltem Cimen
– Bättre arbetstider och löner 
inom välfärden – NU! 

Marcus Wallin 
– Ett bättre och jämlikare 
Alingsås är möjligt. Tillsam-
mans tar vi kampen! 

Agera nu – imorgon 
kan det vara för sent
Vi tar strid för att rädda Alingsåshem!

”Det är inte rätt att 
sälja människors hem, 
det är inte rätt att sälja 
kommunens egendom 
till vinstdrivande risk-
kapitalister.”

Solidaritet med 
världens kvinnor. 
Vänsterpartiet 
Alingsås femi-
nistiska nätverk 
genomförde en 
aktion den 8 mars. 
Vill du engage-
ra dig feminis-
tiskt? Maila till 
alingsas@vanster-
partiet.se.



Corona-motioner 
inom omsorgen

För att förbättra och rusta äldreomsorgen har Vän
sterpartiet lämnat in två motioner till kommunfull
mäktige där vi kräver att kommunen kraftigt stärker 
sjuksköterskekompetensen inom äldreomsorgen, 
samt att principbeslut ska fattas om att erbjuda 
längre vikariat för att minska timanställningarna.

Besparingarna och nedskär
ningarna inom Alingsås äldre
omsorg har under senaste åren 
resulterat i omfattande kritik 
från anhöriga, fackföreningar, 
personal och vårdtagare. Den 
mest aktuella konflikten inom 
äldreomsorgen, som väckt stort 
engagemang hos personalen rör 
schemaförändringarna som trä
der i kraft nu i april. 
Nyligen har fackförbundet Kommunal och Alingsås 
kommun slutit ett avtal om att ta bort en timma från 
nattpersonalens arbetspass för att förlänga kvällsperso-
nalens arbetstid med en timma. Nattpersonalen tvingas 
därmed att arbeta 23 arbetspass under en sexveckors-
period, istället för 21. Avtalet innebär även att nattper-
sonalens veckoarbetstid minskas med en timme, från 

35,33 till 34,33 timmar. Schemaförändringar innebär 
försämringar för samtliga skiften, men nattpersonalen 
kan tvingas gå ner i arbetstid och indirekt försämra sin 
lön, för att orka arbeta vidare.

En som höjt sin röst och protesterat är Vänsterpar-
tiets medlem Malin Prelog. I 30 år har hon arbetat som 
undersköterska inom äldreomsorgen, just nu inom 
nattpatrullen. 

Varför är personalen kritiska mot schemaföränd-
ringarna? 

– För att nattpersonalen måste jobba fler nätter på en 
6-veckorsperiod. Det ger mindre tid för återhämtning, 
som forskning visat är viktigt för att minska fysisk och 
psykisk ohälsa. Men schemat och arbetsmiljön försäm-
ras för samtliga skiften, det är därför vi är så många 
som är kritiska.

Hur upplever du dialogen med förvaltning och 
politiker?

– Istället för att göra oss delaktiga i beslut så lyssnar 
de inte på oss överhuvudtaget. Vi känner att arbets-
glädjen försvinner mer och mer och nu pratar många 
kollegor om uppsägning.    

Hur ser du på äldreomsorgens framtid?
– Jag älskar verkligen mitt jobb. Nattpatrullen är 

och har varit lärorik, glädjefull och spännande. Men 
åratal av besparingar skapar en ohållbar situation inom 
äldreomsorgen, både för personal och vårdtagare. 
Arbetsmiljön är redan extremt ansträngd och stressig, 
men arbetsglädjen försvinner än mer nu. Beslutet om 
schemaförändringar gör att många kollegor pratar om 
att säga upp sig. 

Du blev ju nyligen medlem i Vänsterpartiet efter 
30 år som undersköterska, varför valde du Vänster-
partiet? 

– För att Vänsterpartiet är det partiet som helhjärtat 
slutit upp bakom personalens kritik och krav. I alla år 
har jag gnällt så mycket på politiker och man skall inte 
gnälla om man inte vill göra nåt åt det. Så nu försöker 
jag göra just det i Vänsterpartiet!  

Vänsterpartiet har från start kritiserat beslutet om 
schemaförändringar inom äldreomsorgen. I vår budget 
skjuter vi till resurser för att möjliggöra ett stopp av 
försämringarna. Heltidsresan måste finansieras med 
pengar, inte på bekostnad av personalens arbetsmiljö, 
hälsa och schemaläggning!

Text: Marcus Wallin

Försämrade scheman
skapar stort missnöje

Nytt avtal ger mer nattarbete

5 vänsterkrav  
inom äldreomsorgen
●   Inför sex timmars arbetsdag.
 ●   Öka personalens inflytande över verksamheten. 
●   Schemaläggningen måste säkerställa att personal får till
räckligt med ställtid, tid med varje enskild vårdtagare och för 
återhämtning mellan arbetspassen.
●   Öka antalet fastanställda.
●   Anställ fler sjuksköterskor.

Malin Prelog.
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Jag får träffa Sandro Scocco i verklig-
heten, för han är immun mot covid-19 
efter en omgång av sjukdomen som 
varade en hel månad. Nu är han åter-
ställd och arbetar ibland på plats, på 
Vänsterpartiets riksdagskansli, i stället 
för hemifrån. 

Sandro Scocco kommer närmast från 
Arena Idé som chefsekonom och har gjort 
sig känd som ekonom inom socialdemo-
kratin, innan han värvades av Vänster-
partiets nyvalda ordförande Nooshi 
Dadgostar i höstas. Vårt samtal kommer 
att domineras totalt av klimatfrågan. 

Sandro Scocco menar att vi inte ska 
konsumera mindre för att rädda klimatet.

– Dels finns det ingen opinion för det. 
Ingen politiker vill lagstifta om sänkt 
inomhustemperatur, skippa bilen eller 
förbjuda att äta nötkött. Men dels så är 
det inte heller nödvändigt. Vi kan ställa 
om samhället, så att produktion och 
transporter blir hållbara och fossilfria, 
men det kräver stora satsningar.

– Det är ingen lösning på klimatkrisen 
att konsumera lite mindre. Det skulle 
kräva en alldeles för dramatisk konsum-
tionsminskning. Det som måste till är 
en investeringsdriven omställning av 
hela ekonomin och i den kommer också 
nya jobb skapas. Vi kan inte heller tro 
att bara ta betalt per kilo för utsläppen 
är lösningen, för då får de som redan 
har det sämst ställt betala mest med för - 
sämrad levnadsstandard. 

Idag blir världen alltmer orättvis. Och 
arbetslösheten har varit hög i decennier. 

– Jag minns valet 1982. Då rådde det 
massarbetslöshet, ansåg man, för då var 
arbetslösheten runt fyra procent. Det 
skulle vi betrakta som oerhört lågt idag. 
Vi måste tillbaka till full sysselsättning 
av en rad olika skäl.

Hög arbetslöshet gynnar arbetsgivar-
na. För det försvagar löntagarnas och 
fackets position. 

– Så är det. Kapitalägarna tjänar på 

Årets förstamajparoll är ”Jobb, jämlikhet,  
framtidstro” och det passar verkligen Sandro 
Scocco. Vänsterpartiets chefsekonom anser  
nämligen att ett klimatanpassat samhälle  
kommer att ge fler jobb och mer rättvisa. 

– Ju längre tid vi väntar med att ställa om  
till ett jämlikt och hållbart samhälle, desto mer 
akuta åtgärder kommer behövas och desto  
värre kommer de sociala, ekologiska och  
ekonomiska konsekvenserna att hinna bli. 

Text: Lena Malmberg 
Foto: Agnes Stuber

Sandro 
Scocco

Vänsterpartiets nya 
chefsekonom:

” Att rädda 
klimatet 
kan skapa 
jobb och 
rättvisa! ”
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hög arbetslöshet. Det är knappast en kon-
troversiell ståndpunkt. 

Det är svårt för facket att visa styrka i 
förhandlingar med arbetsgivarna, om det 
är långa köer till jobben. Sandro Scocco 
påpekar att facket har två uppdrag i för-
handlingarna: Dels att företaget ska klara 
sig, så att jobben blir kvar, och dels att få 
upp lönerna så mycket som möjligt. Det 
är en väldigt svår balansgång. 

– Kollektivavtalet är otroligt viktigt. 
Det är själva basen för fackföreningarna. 
Makten och möjlighet till inflytande 
kommer av att man går ihop, man bildar 
ett kollektiv för att förhandla tillsammans 
gentemot arbetsgivaren. 

– Och om arbetsgivaren inte går med 
på kraven så gäller inte fredsplikten  
längre. Då kan det bli strejk. 

– För offentliganställda är det kruxet, 
att om de strejkar så hotas inte arbets-
givarens vinster utan det kan tvärtom 
bli en besparing för arbetsgivaren. Men 
deras styrka är att sånt som vård, skola 
och omsorg är helt vitala samhällstjänster. 
Så det stödjer folk i allmänhet. 

Men då är det rätt konstigt  
att så många privatiseringar och 
utförsäljningar har gjorts?
– Det är egentligen inte så konstigt, ifall 
folk tror på vad vissa politiker säger. Ingen 
säger att vi ska privatisera så det blir 
ineffektivt, dyrt och främst ger vinster 
åt storföretag. De säger att det blir bättre 
och billigare. Det vill säga, de säger att 
de både kan sänka skatterna och ge folk 
en bättre välfärd. Men det motsägs av en 
fullkomligt bedövande mängd forskning.

Marknadskrafterna kommer inte att 
rädda klimatet, framhåller Sandro Scocco. 

– År 1997 enades världen i Kyotoproto-
kollet om att minska utsläppen. Startåret 
för mätningarna var 1990, men sedan 
dess har utsläppen bara ökat.

– Det finns ingen historiskt omväl-
vande fas där inte staten varit ledande. 
ASEA, som idag heter Asea Brown  
Boveri, kom ur statens ambitioner att 
elektrifiera samhället. Astra och Pharmacia 

är resultat av att det uppstod stor efterfrå-
gan på läkemedel från satsningen på den 
offentliga sjukvården. Ericsson tillkom 
när staten uppmuntrade tillgång till tele-
fon i hemmet och järnvägen byggdes ut av 
staten för att förbättra transporterna.

– Offentliga investeringar är avgörande  
för samhällsutvecklingen. Statens utbild-
nings- och forskningsinvesteringar är 
exempelvis helt avgörande för att svenska 
ekonomin ska kunna vara konkurrens-
kraftig, men också för att skapa ett 
jämlikare samhälle där alla exempelvis 
får samma chans att klara skolan oavsett 
var man kommer ifrån.

Men sånt gör ju staten redan. 
– Men alldeles för lite! Alldeles för lång-
samt! Och i vissa fall på helt fel sätt, som 
i skolan. 

– Ju längre tid vi väntar med att ställa 
om till ett jämlikt och hållbart samhälle, 
desto mer akuta åtgärder kommer behövas 
och desto värre kommer de sociala, eko-
logiska och ekonomiska konsekvenserna 
att hinna bli. 

Samtidigt beskriver Sandro ett relativt 
bra politiskt läge för att kunna påverka. 

– Valet 2022 kommer att bli ett val 
mellan det nationalkonservativa blocket 
och ett politiskt alternativ som är beroende 
av Vänsterpartiet. Jag tycker därför att 
möjligheten att få genomslag för vår 
politik, naturligtvis beroende på val-
resultatet, ser rätt bra ut.

SANDRO SCOCCO
Yrke: Vänsterpartiets chefsekonom
Bakgrund: Tjänsteman i regerings
kansliet, LOekonom, AMSdirektör 
och chefsekonom på myndighet.
Aktuell: Värvades till Vänsterpartiet 
när Nooshi Dadgostar tillträdde som 
ordförande
Bor: Stockholm
Familj: Tre barn varav ett bor hemma. 

Sandro  
Scocco om …
att ställa om
●    En utmaning är väldigt konkret och tydlig: Vi måste ställa om till  

förnybar energi. Det är inte småpotatis! Det är jätteinvesteringar. Därför 
kommer staten att behöva ta ledningen och se till att det blir genomfört. 

●    Det finns också väldigt spännande industriprojekt, till exempel i projek
tet Hybrit i Luleå där SSAB, LKAB och Vattenfall samverkar för att hitta 
ett sätt att framställa stål i en fossilfri process. Och stål, det behövs i 
bostadsbyggen, i bilkarosser, i en massa saker. Så stål kan vi inte vara 
utan, men vi måste kunna vara utan fossilstål.

att varva ner
●    Jag seglar. I Stockholms skärgård eller, ja, Östersjön. Jag tävlar inte, 

så bra är jag inte. Eller jo, mot dem jag möter på fjärden. Haha! Så viss 
tävlingsinstinkt har jag väl.

●    Jag kollar på serier, precis som alla andra. Helst historiska serier just nu, 
Peaky Blinders. 

●    Jag läser gärna, vad som helst, allt från fakta till skönlitteratur, deckare. 
Jag är allätare.

Skapa en bättre framtid 
– för hela landet!
Vi kan lära oss mycket av den kris som pandemin 
skapat under det senaste året. Det har blivit tydligt 
vilken skada marknadsstyrningen av vård och omsorg 
skapat. I Coronakommissionens första delrapport 
framgår att de höga dödstalen i äldreomsorgen i hög 
grad beror på resursbrist, otrygga anställningar och 
privatiseringar. Ändå fortsätter de förlegade nylibe
rala idéerna att prägla den ekonomiska politiken i 
Sverige. Men det behöver inte vara så.

Det är vi i Vänsterpartiet som har viljan och idé
erna för att skapa förändring. Nu sätter vi igång ett 
arbete för att formulera en ny ekonomisk politik – för 
full sysselsättning, jämlikhet och hållbar ekonomisk 
utveckling.

Staten måste ta ett större ansvar för att hejda 
klimat krisen. Det krävs styrning och regleringar, men 
också massiva investeringar i infrastruktur och fossil
fri energi så att vår industri kan ställa om och skapa 
jobb i hela landet.

Det behövs ett kunskapslyft för att få fart på både 
jämlikheten och produktiviteten, från förskola till 
forskning och över hela livet.

För att få landet att fungera bra behövs starka och 
trygga löntagare, rättvisa löner och anständiga jobb.
När pandemin så småningom lagt sig har vi en unik 
möjlighet att lämna den gamla, misslyckade eko
nomiska modellen bakom oss och bygga upp något 
bättre. Vi kan ställa om till ett socialt, ekologiskt och 
ekonomiskt hållbart samhälle. Vägen ut ur ekono
miska kriser i historien har gått genom stora statliga 
investeringar och politiska reformer.

Vänsterpartiet sitter inte fast i förlegade politiska 
idéer om att marknaden ska lösa allt.  Vi har en politik 
som kan ta Sverige framåt, och vi har en rörelse som 
växer och drivs av medlemmar tillsammans. Kom med 
du också, så blir vi fler som kan skapa jobb, jämlikhet 
och framtidstro.

Nooshi Dadgostar, 
partiledare för Vänsterpartiet
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Sälj inte  
ut våra hem
Många boende är oroliga inför förslaget om att göra 
det lättare för Alingsåshem att sälja hundratals av 
Alingsåshems lägenheter till privata fastighetsägare. Vi 
frågade fyra personer om vad de tycker om förslaget.

Martin Lindberg (V), 36 år, bor hos Alingsåshem på 
Stockslycke. Martin sitter i kommunstyrelsen och är 
motståndare till förslaget att öppna upp för utför
säljningar av Alingsåshems lägenheter. Han menar 
att Alingsåhem ska stå för trygghet, att bostad är en 
mänsklig rättighet.  
   – Jag ser stora risker i att vi snarare förvärrar bo
stadssituationen i Alingsås. Vi har sett hur det gått i 
andra kommuner, där privata hyresvärdar köpt upp 
allmännyttan och med olika metoder, bland annat 
onödiga lyxrenoveringar, infört kraftiga hyreshöj
ningar och ett minskat utbud av lägenheter som 
vanliga människor har råd med. Vi förlorar rådighe
ten över vår bostadspolitik lokalt, och hamnar helt i 
händerna på privata intressen. 
   Han säger att det i grunden krävs det en annan bostads
politik nationellt, och att regeringen inser att det måste till 
stora investeringar i allmännyttan runt om i landet.  
   – Vänsterpartiet motsätter sig helt och hållet att vi 
säljer människors bostäder, och kommer göra allt i 
vår makt för att stoppa försäljningar. Ytterst vill vi att 
frågan ska tas i kommunfullmäktige, och där måste 
alla partier bekänna färg: Stöder man medborgarnas 
rätt till bostad, eller stödjer man privata hyresvärdars 
rätt att göra vinst?

Teodor Källhult, 29 år, bor hos Alingsåshem på 
Citronen. Teodor har bott hos Alingsåshem i 
två år efter att ha stått i kö i mer än åtta år. Han 
tycker att Alingsåshem är en bra hyresvärd, 
även om det såklart finns saker som kan för
bättras. Risken för utförsäljning av hans hem 
gör honom orolig: 
   – Min hyra är redan i närheten av halva min 
lön, och även om jag klarar mig ekonomiskt så 
vet jag andra som inte har det lika lätt. Löne
ökningar håller oftast inte tempot med årliga 
hyreshöjningar.  
Teodor Källhult tycker att alla förslag som 
syftar till utförsäljningar ska stoppas. 
   – Som lönearbetare så har jag inte råd med 
marknadshyror eller fri hyressättning. Boende 
och mat är det två enda materiella sakerna 
vi verkligen behöver för överlevnad, så det 
borde ses som mänskliga rättigheter. 

Ida Elmäng Fredriksson, 30 år, bor hos Alings
åshem på Stockslycke. Ida är aktiv inom Hy
resgästföreningen för att hon tror på kraften 
i kollektivet. Hon är kritisk till att öppna upp 
för utförsäljning av bostäder i det kommunala 
bostadsbolaget. 
   – Om allmännyttan säljs ut kommer vissa 
av oss inte har råd att bo kvar. Privatisering
ar leder ofta till högre hyra, och jag tänker 
då främst på alla pensionärer, studerande, 
ensamstående, arbetslösa, sjukskrivna eller 
andra låginkomsttagare som kommer tvingas 
flytta. Människor i dessa grupper har lika stor 
rätt till ett hem som alla andra, och höga hyror 
leder ofta till ekonomisk utsatthet, ännu stör
re än den ekonomiska utsatthet som redan 
råder.  
   – Politikerna behöver tänka om, givetvis 
behöver vi hitta vägar som främjar Alingsås 
ekonomi, men jag tror inte att sälja ut delar av 
allmännyttan är den rätta vägen att gå.

Hyresrättsaktivisten

”Privatiseringar leder ofta 
till högre hyror.”

Chelle Bokhav, 32 år, bor hos Alingsåshem på Stocks
lycke. Chelle har bott i Alingsåshem i flera år till och från 
och blir helt ställd av beskedet att Alingsåshem kan 
komma att säljas ut.  
   – Hyreskostnaderna är redan så pass höga. Om Alings
åshem säljs så kommer varken jag eller många andra ha 
råd att bo kvar. Jag tycker absolut att förslaget ska stop
pas! Som sagt ovan så är det redan höga hyror på många 
av Alingsåshems lägenheter och vi behöver egentligen 
billigare boenden, absolut inte dyrare. 

Hyresgästen

”Vi behö-
ver billiga-
re boen-
den, inte 
dyrare.”

Hyresgästen

”Min hyra är redan i närhe-
ten av halva min lön.”

Politikern

”Alla partier måste 
bekänna färg.”

3 400 Alingsåshem har cirka 3 400 lägenheter runt om i stan. Om kommun
fullmäktige i slutet av april ändrar i ägardirektiven kan 10 procent, alltså 
340 lägenheter, säljas utan att frågan väcks för demokratiska beslut.



Renovräkning
”När hyresvärdar renoverar så mycket att hyresgästen inte har råd att flytta tillbaka efteråt.” Så förklarar forskaren Sara Wes
tin begreppet renovräkning. Boverket har undersökt flyttmönster i samband med omfattande upprustningar och konstaterat 
att 25 % av de boende flyttar i samband med renovering och det är de ekonomiskt svagast som flyttar i störst utsträckning.

Hallå där!

Marie Linder, förbundsordfö-
rande för Hyresgästföreningen

Varför är det så dyrt att bo i 
hyreslägenheter?
Idag råder ojämlika villkor där skatte-
systemet gynnar ägda bostäder. Bygg-
kostnaderna är också dyra, vilket gör 
att nyproducerade hyror är höga idag.

Hyresgästföreningen vill därför se 
underhållsfonder. Det skulle möjliggöra 
en jämnare hyresutveckling och bättre 
löpande underhåll. Reformen skulle 
inte kosta staten något. Därutöver vill 
vi se en skattereform som ger likvärdi-
ga ekonomiska villkor mellan hyrt och 
ägt boende.
 

Vad är viktigast att göra  
för att lösa bostadskrisen?
Idag saknas en sammanhållen bostads-
politik som sätter människors behov i 
första rummet. Vi föreslår ett statligt 
förmånligt bygglån för att få fler att 
bygga mer rimligt prissatta hyresrätter. 
Vi föreslår en kommunal byggbonus för 
att få kommunerna att planera mer mark 
för bostadsbyggande, och vi vill se en 
skattereform för rättvisa mellan ägt och 
hyrt boende. Med reformerna på plats 
kan vi bygga bort bostadsbristen, och ge 
alla ett bra boende till rimliga villkor.

Hur ställer sig Hyresgäst-
föreningen till införandet av 
marknadshyror i nyproduk-
tion?
Vi är emot marknadshyror som innebär  
att allvarligt försämra hyresgästernas  
möjligheter till inflytande. Med mark-
nadshyror blir det högre hyror, ökad 
otrygghet och minskat inflytande, vil-
ket gör att hyresgästerna har mindre att 
sätta emot en hyresvärd som missköter 
sin fastighet. 

Alingsås och Sverige 
har i decennier saknat 
en social och progres
siv bostadspolitik, vilket 
resulterat i en extrem 
bostadsbrist på hyres
rätter. 

Hos Alingsåshem är kötiden i snitt 9 år 
för att bli erbjuden en lägenhet. Samtidigt 
lever vi mitt uppe i en pandemi med sti-
gande arbetslöshet och ökad ekonomisk 
otrygghet. Därför uppmanade Vänster-
partiet att Alingsåshem och den politiska 
ledningen skulle vara återhållsamma i 
årets hyresförhandling. Alingsåshems 
krav på 3,5 procents hyreshöjning är 
orimlig mitt under en pandemi, men 
även i en tid där hushållens disponibla 

inkomst sjunker. Hyresgästföreningen 
ansåg också att kravet från Alingsåshem 
var orimligt högt och efter förhandlingar 
landade hyreshöjningarna för 2021 i snitt 
på 1,45 procent för Alingsås-
hems hyresgäster. 

Men istället för att fatta 
politiska beslut för att lösa 
problemen med bristen på 
hyresrätter, höga hyror och 
trångboddhet fattade kom-
munstyrelsen i Alingsås den 
8 mars ett katastrofalt beslut. 

I nya ägardirektiven till 
Alingsåshem vill samtliga 
partier, förutom Vänster-
partiet, sälja ut hundratals 
lägenheter kommande åren. 
Beslutet innebär även att 
partierna vill flytta beslut om försäljning-
ar bort från kommunfullmäktige. Syftet 
är solklart: slippa ta politiskt ansvar för 
att sälja ut människors hem och för-

svaga allmännyttan. Beslutet riskerar 
att leda till att hela lägenhetsbeståndet 
hos Alingsåshem hotas av försäljning 
i framtiden. Vi vet vad försäljning av 

allmännyttans lägenhe-
ter får för konsekvenser 
för hyresgästerna: högre 
hyror, renovräkningar 
och mindre boinflytande. 
Beslutet motiveras med att 
försäljningar av befintliga 
lägenheter ska finansiera 
nyproduktion. Det argu-
mentet håller inte efter-
som bostadsbolagen som 
köper upp äldre lägenheter 
gör detta för att göra 
vinst, vilket skapas genom 
att höja hyrorna, samtidigt 

som de nyproducerade lägenheterna har 
höga hyror. Resultatet blir chockhöjda 
hyror för befintliga och nyproducerade 
lägenheter.  

Vänsterpartiet är av princip mot-
ståndare till ombildningar och utförsälj-
ningar. Rätten till bostad är en mänsklig 
rättighet och inte något vi kan överlåta 
till vinstdrivande bolag. Därför säger vi 
nej till övriga partiernas överenskommel-
se om nya ägardirektiv till Alingsåshem. 
Men vi har även röstat nej till besluten 
om att ombilda lägenheter samt sälja ett 
lägenhetshus på Lendahlsgatan. 

Vänsterpartiet kommer alltid försva-
ra hyresrätterna, vi beklagar att övriga 
partierna i kommunen inte gör det. Men 
vi vet att tillsammans med er alingsåsare 
kan vi stoppa planerna på utförsäljningar 
och ombildningar. 

Vill du engagera dig bostadspolitiskt 
eller stoppa försäljningen av just din 
hyreslägenhet? Gå in på den här sidan 
och läs mer om hur du kan engagera dig: 
vansterpartiet.alingsas.se.

Olof Holmgren

Inga utförsäljningar eller privatiseringar  
– vi tar strid för att rädda Alingsåshem
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”Rätten till 
bostad är 
en mänsklig 
rättighet och 
inte något vi 
kan överlåta 
till vinstdri-
vande bolag.”




